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Vá�ení rodi � e, milí p� átelé, 
 
sluní� ko nás nenechává na pochybách, �e se blí�í nejo� ekávan� jší � ást roku, 

a to jsou prázdniny. Zbývá jen pár hodin, co se d� tem splní p�ání o nepsání 
domácích úkol� , zbaví se na n� jakou dobu ranního vstávání a všech povinností 
spojených se vzd� láváním. I pro nás rodi� e se mo�ná zmenší nap� tí a stres 
spojený s „dotahováním“ a myšlením za naše ratolesti a všichni si na chvíli 
oddechneme. 

Školní rok kon� í. Jaký byl? A� do konce bohat�  napln� ný prací, rozli� nými 
aktivitami, úsp� chy, ale ob� as i nezdary a zklamáním. Osmnáctý rok v �ivot�  
školy jsme absolvovali s pln�  napln� nou kapacitou �ák� , co� je p� i celkovém 
poklesu demografické k� ivky velmi p� kné a sv� d� í to o zájmu o naše 
poskytované vzd� lávací slu�by. Všichni pedagogové naší církevní školy se 
sna�í vést a p�ipravovat vaše d� ti do �ivota podle svého nejlepšího v� domí 
a sv� domí a v duchu našeho školního vzd� lávacího programu. A já jim za to 
up�ímn�  d� kuji. Máme radost nejen z úsp� ch�  �ák�  v sout� �ích, ale vím, �e 
u� itelé vnímají ka�dý i nepatrný pokrok nebo je, stejn�  jako mne, pot� ší ka�dá 
situace, kdy si doká�í d� ti vzájemn�  pomáhat, respektují se ve své jedine� nosti 
a vzájemn�  se k sob�  vst�ícn�  a slušn�  chovají. Samoz�ejm�  se nám to neda�í 
v�dy a se všemi. A to jsou ty nezdary, zklamání, ale i naše otázky a zdravá 
„naštvanost“. Co d� láme špatn� ? Pochybnosti ale mizí, kdy� si uv� domíme, �e 
dle zákona je naší nejd� le�it � jší povinností vzd� lávat… Církevní školy nejsou 
spádové školy, ve�ejnost si je vybírá, kdy� o n�  má zájem. Ale tím na sebe bere 
i souhlas se zam�� ením a sm� rem, jakým zp� sobem se výuka povede. Naše 
škola klade d� raz na výchovu, ukazuje d� tem �eb�í� ek hodnot, který spole� nost 
p�íliš „nebere“, ale d� ti jsou i mimo budovu školy nositeli tohoto poselství. 
Myslím si, �e jste si mnozí z vás vybrali naši školu práv�  proto, �e vám zále�í 
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i na výchov�  vašich d� tí. A tady je ta nejd� le�it � jší povinnost zase na vás. 
Proto�e nám zále�í na bezpe� ném prost�edí pro �áky a napln� ní Naší cesty, 
nebudeme p�ehlí�et ani jejich chování na ve�ejnosti. Jako máma vím, �e 
kompetence, co a kde moje d� ti d� lají mimo školu, jsou jen na nás rodi� ích. 
Tak vám p�eji, abyste jich m� li co nejvíc nejen o prázdninách! 

Naše bilancování posledních m� síc�  má ale i �adu p�íjemných okam�ik� . 
Pro mne osobn�  ur� it�  k vrchol� m letošního školního roku pat�ilo úsp� šné 
konání celostátní misijní pouti PMD. Podpora m� sta, propojenost s farností, ale 
zejména výborná p�íprava a ob� tavost u� itel� , nasazení a zapojení našich �ák� , 
n� kolik set ú� astník� , krásná mše svatá, nakonec i p� kné po� así. Myslím si, �e 
jsme dali p� kné sv� dectví o misijní práci naší školy, naplnili heslo „Podej mi 
ruku, pom� �u ti“  a výt� �kem z misijního jarmarku pomohli pot�ebným. Díky 
všem, kdo nás podpo�ili finan� n� , materiáln� , ale i tím, �e umo�nili svým 
d� tem se této akce zú� astnit. 

Konec roku byl spojen s výlety, exkurzí pro nejlepší �áky – sb� ra� e PET 
ví� ek, zájezdem za odm� nu do Vídn�  a návšt� vou Prahy spojenou s p�ebíráním 
dvou prvních míst v celostátní sout� �i! Krásná te� ka za spole� ným úsilím. A�  
u� se na vašich tvá�ích bude st�ídat r� zná míra spokojenosti s výsledky svých 
potomk� , v�� ím, �e ka�dý z vás najde n� co, za co bude mo�né dít�  pochválit. 

M� �e to být pro �ivot d� le�it � jší ne� 
známky.  

P�eji vám všem klidné a 
pohodové dny odpo� inku, š� astné 
návraty ze všech vašich cest a m� jte 
hodn�  � asu jeden pro druhého. I to 
m� �e být nevysloveným p�áním 
d� tí. Spoustu p� kných zá�itk�  p�eji 
všem �ák� m a pro n� , pro vás, ale 
i pro všechny zam� stnance školy 
vyprošuji ochranu a Bo�í po�ehnání. 

  
                 RNDr. Olga Lou� ková 

               �editelka školy 
 

��� �  NAPSALI NÁM…  ��� �  
Bojová hra 

Já jezdím se skauty na tábor. Jednou byla ú�asná bojová hra v malých 
zalesn� ných skalách. Rozd� lili jsme se do t� í skupin a vedoucí nás rozestavili 
po lese. Šlo o to, �e ka�dá skupina m� la u stromu hromádku papírk�  a ty byly 

K. Olšanská, 6.t�. 
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jako �ivoty. My si museli ty �ivoty krást, ka�dý kdo cht� l do útoku, musel mít 
u sebe �ivot a kdy� ho chytili, musel jim ten �ivot vydat. Já byl s Vojtou 
a Tomem v obran�  a Dominik s Honzou šli do útoku. Hned na za� átku jsme 
vid� li jednoho z nep�átel poblí�. Tak jsem ostatním šeptl, a�  se schovají a já 
sám jsem se nevid� n dostal a� k nep�íteli, který se rozhlí�el kolem naší skrýše. 
Dostal jsem ho! Byl to náš první �ivot! Ale pozd� ji nás napadli a my ztratili 
dva �ivoty, tak jsme nechali jen dva obránce a všichni vyrazili do útoku. Kdy� 
jsme se doplazili a� k nep�átelské skrýši, tak zazn� l signál k ukon� ení hry. Byli 
jsme druzí. Bojovka se zda�ila. 

Jakub Zav� el, 5. t� ída 
 
Zá�itek z prázdnin 

Je sobota letní den a já s rodi� i jedu na výlet. Cestou z auta pozoruji 
proslun� nou p�írodu. Ní�iny st�ídají kopce, pole st�ídají lesy, vše se zelená, 

kvete a voní létem. Kv� tiny, pole, stromy 
a obloha vytvá�í nádherné scenérie barev. 
Stojíme na kopci, tatínek z auta vyd� lá 
dalekohled, p�ipevní ho na stativ a �ekne mi, 
abych se podíval. Vid� l jsem vesnice, v� �e 
kostel� , louky a pak to p� išlo, kdy� jsem 
pooto� il dalekohledem, uvid� l jsem div sv� ta, 
velké oran�ové zapadající slunce jak se lou� í 
s vycházejícím m� sícem. Na tento zá�itek 
dlouho nezapomenu. 

Petr Vlá� il, 5. t� ída 
 
 

Trampolína 
V roce 2008 jsem byl s rodi� i a sestrou 

v Chorvatsku. Krom�  koupání v mo�i, potáp� ní a 
skákání do vln jsme šli také do zábavního parku. 
Bylo tam hodn�  atrakcí. Nejvíc se mi líbilo skákání 
na trampolín�  s popruhy, které m�  vynášely do 
vzduchu. Kdy� jsem se odrazil málo, tak to 
znamenalo, �e se vznesu jen o malý kousek. Kdy� 
jsem se odrazil v� tší silou, tak jsem vysko� il do 
velké výšky. Nejd�ív jsem se trošku bál po�ádn�  se 
odrazit, ale pak se mi skákání zalíbilo. Létal jsem a� 
do osmi metr� . Byl to m� j nejlepší zá�itek. 

Ji� í Rusek, 5. t� ída 

A. Martínková, 1.t�. 

             M. Pifková, 1.t�. 
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Závody v Olomouci 
V sobotu ráno jsme jeli na závody do Olomouce. U� v osm hodin ráno jsme 

museli být na registraci. Potom jsme si projí�d� li tra� . Tentokrát byla celkem 
„vý�ivná“. Jako první na všech závodech startují nejmladší d� ti. Na startu mezi 
nimi stál i m� j bratr Jarda. Odstartovalo se, všichni jsme vyhlí�eli v cílové 
rovince, kdy se vy�ítí do cíle. Jarda dojel na parádním druhém míst� .  

Pak jsem šla na start já. Vystartovala jsem a hned po startu za zatá� kou se 
táhl p� lkilometrový kopec. Soupe�i mi dali zabrat, hodn�  m�  p�edjí�d� li. Ale 
ve sjezdu o sob�  vím, �e pat�ím mezi nejlepší. Rozjela jsem se, najednou 
vidím, �e hned za zatá� kou si lehl kluk. Sna�ila jsem se ho objet, kolo jsem 
m� la celou dobu ve smyku. Nakonec mi ten kluk vrazil do zadního kola a já 
jsem taky spadla. Za mnou spadlo ješt�  n� kolik závodník� . Do cíle jsem dojela 
s po�ádnými bolestmi, ale celá. I to k závod� m horských kol pat�í.  

Libuše Prchalová, 5. t� ída 
 

Zoologická zahrada 
Jednou v sobotu jsme se rozhodli, �e 

pojedeme do zoo. Kdy� jsme tam 
dorazili, zaplatili jsme vstupné a hned 
jsme se šli podívat na obrovské akvárium. 
Dále jsme vstoupili do pavilonu dravc� , 
kde se nám nejvíc líbili orli, kte�í dorá�eli 
na náš pytlík s piškoty. Pak jsme šli 
k lemur� m, kte�í mi vzali jablko. Po 
ob� d�  jsme šli do pavilonu had� , kde m�  
nejvíc zaujala mamba � erná. Tátovi a 
bratrovi se líbil hroznýš a mamce agamy. 
Po té p�išli na �adu netopý�i a fenci. 
Z fenk�  byla mamka úpln�  hotová a 
nemohli jsme ji od nich odtrhnout. Potom 
lvi, hroši, �irafy a tyg�i, kte�í zrovna jedli, 
ale pak u� bohu�el byl konec. Všem se 
návšt� va zoo líbila.   

Jan Sláma, 5. t� ída 
 
Tane� ní vystoupení 

Dne 19. 5. 2012 jsme jely do Janá� kova divadla v Brn�  na tane� ní 
vystoupení naší kamarádky Lucky. Je to naše tradi� ní dámská jízda. Ráno jsme 
se balily a po ob� d�  jsme vyrazily. Cesta byla klidná, ale dlouhá. Kdy� jsme 
ve t� i hodiny kone� n�  dojely, m� ly jsme problém. Kdyby nám teta Zuzka 

               L. Pospíšil, 9.t�. 
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s Luckou nep� j� ily slavnostní oble� ení, já, Maruška a Lucka bychom m� ly 
na koncert jen tri� ko a rifle. Máma na tom byla ješt�  h�� . M� la toti� jen kalhoty 
do p�írody. A víte, kde jsme m� ly to oble� ení do divadla? Moje sestra Lucka ho 
nechala v d� tském pokoji. Do auta jsme daly jenom boty. Kdy� jsme kone� n�  
m� ly domluveno, co si oble� eme, p�išla Lulu z tane� ní zkoušky. V p� t hodin 
jsme šly do Janá� kova divadla. Já jsem m� la vysoké podpatky a málem jsem se 
zabila na schodech. Kdy� jsme došly na zastávku, „šalina“ práv�  p�ijí�d � la. 
U divadla jsme byly mezi prvními. Za� alo to v sedm hodin. P�edstavení bylo 
dvacet � ty�i a Lulu tan� ila devátá a devatenáctá. Lucin� ino p�edstavení bylo 
moc hezké. Tan� ila na písn�  Kolob� �ka a M� la babka. Po koncert�  jsme u nich 
doma ješt�  tan� ily. P�emýšlely jsme o tom, �e spát ani nebudeme. Ale pozd� ji 
nás únava p�ece jen p�emohla. Druhý den jsme odjí�d� ly v p� t hodin. Všem se 
nám to moc líbilo a t� šíme se na další Lucin� ino vystoupení. 

Eliška Pifková, 5. t� ída 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Léto 

Léto je pro v� tšinu lidí nejkrásn� jší, nejoblíben� jší a nejzábavn� jší ro� ní 
období. Já mám ráda také ty ostatní, proto�e i v nich si u�iji spoustu zábavy 
a dobrodru�ství. Ale stejn�  pat�í léto k t� m nejoblíben� jším, proto�e jsou 
dvoum� sí� ní prázdniny. V lét�  je velké horko a tak chodíme na koupališt� . 
Mohla bych se koupat i ve zdejším rybníku, ale tam je špinavá voda. Léto je 
skv� lé, všechno kvete a obloha je � asto krásná jako vyst� ihnutá z obrázkové 
kní�ky. Na letošní léto u� se moc t� ším. 

 Libuše Vráblíková, 5. t� ída 
Hasi� i 

Polo�me si otázky, co všechno musí hasi� i zastat? V� tšina lidí si myslí, �e 
hasí jen po�áry, ale to není vše. Mají toho na práci mnohem víc. Zachra� ují 
lidské �ivoty, vyproš� ují osoby p�i autonehodách, od� erpávají vodu 
ze zatopených sklep� , staví protipovod� ové hráze, zabra� ují pr� toku 
škodlivých látek do dalších úsek�  �ek. 

T. Kvapilíková, 6.t�. 
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Jsou nejvytí�en� jší ze všech záchraná��  lidských �ivot� , ale pro� ? Myslím 
si, �e za to m� �e lidská nedbalost. Rodi� e nechávají hrát si d� ti se zápalkami, 
a pak jediným škrtnutím je celý d� m v plamenech. Je to zapot�ebí? Ne, není. 
Rodi� e by se m� li více v� novat svým d� tem. 

Hasi� i jsou hrdinové a zaslou�í si obdiv, proto�e jejich práce je nebezpe� ná 
a ka�dý � lov� k by ji nedokázal d� lat. Pro to vše, co d� lají, jak riskují sv� j �ivot, 
je obdivuji a jsou pro mne hrdinové. 

Tomáš Sluge� , 7. t� ída 
 
Dnešní d� ti 

Co se d� je s dnešními d� tmi? Jak se baví ve svém volném � ase? P�ijdou ze 
školy, sednou si doma na zadek a dívají se na televizi, potom si pustí po� íta�  
a do ve� era hrají hry. 

Babi� ka mi � íkávala: „B� � se prob� hnout, p�e� ti si n� co!“ Pro nás byla 
zábava b� hat na zahrad� , jezdit na kole� kových bruslích nebo se honit 
za balonem. Všechny naše š� astné vzpomínky máme v podob�  fotografií 
v albu. Ale jak si p� ipomeneme p�íští generaci? Budeme hledat na Facebooku? 
Ano, tak to asi dopadne. Celý sv� t si myslí, �e sp� je k dokonalosti, ale �ekn� te 
sami, jaký je to ú�asný pocit, kdy� vypadnou ve� er pojistky a my sedíme p�i 

sví� kách a povídáme si 
s rodinou. T�eba si zahrajeme 
na klavír a zazpíváme si. Je 
nám dob�e u srdce. Jsme 
spolu, jsme veselí a máme se 
rádi. 

Vra� me se tedy rad� ji ke 
starým zvyk� m a nepodlé-
hejme tolik Facebooku a 
dalším vymo�enostem. Nem� -
�ete zm� nit sv� t, tak zm�� te 
aspo�  sebe. 

Terezie Šev� íková, 7. t� ída 
 

 
Jak vidím svou budoucnost 

A� vyjdu devátou t�ídu, p� jdu na st�ední školu. Zatím ješt�  nevím, na jakou. 
Kdy� se mi to povede, cht� la bych jít na vysokou školu a poté si najít n� jaké 
stálé zam� stnání. 

Dále bych cht� la cestovat. Na sv� t�  je hodn�  míst, kam bych se cht� la 
podívat. Nap�íklad do Anglie. U� kv� li jazyku. Moc bych si p�ála ovládat 

H. Kordíková, 6.t�. 
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angli� tinu, proto by bylo dobré strávit zde hodn�  � asu. Mo�ná bych si p�ála jet 
n� kde na sever, vid� t polární zá�i. A naopak do ji�ní Evropy k mo�i, projet se 
po pís� ité plá�i na koni a vid� t papoušky ve volné p�írod� , jet na dovolenou 
strávenou ly�ováním, nebo jiným sportem. 

Za n� jaký � as bych se cht� la vdát, mít menší rodinný domek se zahradou, na 
ní velikého chlupatého psa, n� jaké hezké auto 
a svou rodinu, abychom spolu o letních 
prázdninách chodili do p�írody a v zim�  jeli 
ly�ovat. 

Ale budoucnost je ješt�  velmi daleko. Nechci 
se tím zabývat tolik let dop�edu. Proto bych to 
všechno nazvala jenom velkým momentálním 
p�áním. Kdykoli se mohou okolnosti zm� nit. A já 
si myslím, �e ka�dý � lov� k by byl rád p�edevším 
š� astný a zdravý. 

Veronika Vávrová, 8. t� ída 
 
Mé plány do budoucna 

Vlastn�  ješt�  nevím, kde se ve svém budoucím �ivot�  octnu, ale to asi 
nikdo. Velmi � asto však nad tímto tématem p�emýšlím.  

Nyní je mým hlavním cílem dochodit základní školu. Následn�  bych se 
cht� la dostat na gymnázium a zdárn�  odmaturovat. Po ukon� ení gymnázia bych 
rozhodn�  cht� la jít na vysokou školu, ale kam, to ješt�  po�ádn�  nevím. Snad 
na medicínu nebo pedagogiku. V pr� b� hu studia se budu sna�it chodit na 
brigády a vyd� lávat peníze, abych mohla hodn�  cestovat. To je m� j nejv� tší 
sen, cht� la bych procestovat celý sv� t. Doufám, �e si ho budu moct v pr� b� hu 
�ivota splnit. Po vystudování vysoké školy bych si cht� la najít práci. A pak, 
doufám, najdu svého �ivotního partnera. 

Do budoucna mám ješt�  jeden velký sen. Cht� la bych jet do rozvojových 
zemí pomáhat chudým lidem. 

Všechny tyto plány se však m� �ou rázem zm� nit jedinou událostí, t�eba 
kdy� m�  nevezmou na školu. Nejd� le�it � jší však ur� it�  je, abych byla v �ivot�  
š� astná. 

Marie Št� páníková, 8. t� ída 
 

Jaká bude moje budoucnost? 
Mým snem je dostat se na um� lecko-pr� myslovou školu do Brna nebo 

do Uherského Hradišt� . Zde bych se mohl zdokonalovat ve svém výtvarném 
um� ní. Studoval bych bu�  pr� myslového designéra, nebo reklamního 

V. Procházková, 6.t�. 
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„architekta“ návrhá�e. Dle toho se pak dále rozhodnu, jakým sm� rem by se m� l 
m� j �ivot ubírat. 

Spíše po� ítám s tím, �e se dostanu na obor pr� myslový design. V tomto 
p�ípad�  bych cht� l dále studovat v zahrani� í – nejlépe v Itálii, a to v oboru 
navrhování automobil� . 

Itálie je sama o sob�  velmi um� leckou zemí a navíc jsou zde slavné 
automobilové závody, jako nap�íklad Ferrari, Pagani Zonda, Lamborghini, Alfa 
Romeo, Maserati. 

Pokud by se mi tyto plány zda�ily a já si našel ve svém oboru n� jaké 
zam� stnání, cht� l bych se usadit, spíše asi v n� jaké pr� myslov�  vysp� lejší 
zemi, bu�  v Itálii, nebo v N� mecku, ale mo�ná i v � eské republice. 

� asem bych si cht� l najít 
p�ítelkyni a zalo�it rodinu. 
Cht� l bych mít maximáln�  
dv�  d� ti, které budu slušn�  
vychovávat a vést ke 
k�es� anské ví�e. Dále bych 
cht� l mít ješt�  spoustu 
dobrých p�átel, o kterých 
budu v� d� t, �e se na n�  
m� �u kdykoli s � ímkoli 
obrátit a oni mi pomohou. 

Dominik Sk� i� ka, 8. t� ída 
 

 

��� �  CO JSME SPOLU PRO�ILI ��� �  
 

Misijní pou�  
V sobotu jsem byla pomáhat na misijní pouti. M� li jsme sraz v kostele 

a potom za� ala mše. Zpívala tam jedna skupina a taky jsme tam zpívali i my. 
Kdy� mše skon� ila, šli jsme se nasva� it. Potom jsme šli na AG p�ipravovat 
stanovišt� . Za chvíli u� tam byly d� ti, které m� ly ty stanovišt�  splnit. Kdy� je 
všechny splnily, mohly jít na jiný kontinent. Bylo celkem 5 kontinent� : Asie, 
Evropa, Amerika, Afrika a Austrálie. Já jsem byla v Evrop� . Kdy� to skon� ilo, 
bylo ukon� ení v kostele. Druhá t� ída vystupovala se sv. Ane�kou a my jsme 
jim k tomu zazpívali. Pak byla scénka o kontinentech. Já jsem tam také 
vystupovala a m� la jsem si zapamatovat n� co o misiích. Kdy� celý ten misijní 
den skon� il, šla jsem si koupit zmrzlinu. Den se mi moc líbil. 

Viktorie Ve� erková, 5. t� ída 

K. Hlobil, 9.t�. 
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V sobotu 26. kv� tna byla 
v Krom�� í�i celostátní misijní 
pou� . Tento den za� ínal mší, 
kde bylo jedenáct kn� �í a 
jeden jáhen. Zpívaly se tam 
písni� ky a naše t�ída také 
zpívala, byla to v podstat�  
normální mše jako v ned� li, 
jen tam bylo t� ch jedenáct 
kn� �í. Mše svatá trvala hodinu 
a p� l, za� ínala v deset hodin, 
ale my jsme m� li p� ijít o � tvrt 
na deset, proto�e paní u� itelka 
�íkala, �e si s ní máme zkusit 
n� které písni� ky. Po mši jsme šli do školy a ob� dvali jsme. Za hodinu jsme šli 
na zahradu AG a chystali „Evropu“. Byl to náš kontinent a byli jsme tam s paní 
u� itelkou Rudolfovou a paní u� itelkou Bla�kovou. Asi tak po p� l hodin�  p�išly 
první d� ti s rodi� i. Já s Vik� ou Pšenicovou jsme m� ly stanovišt�  „Zmrzlina 
z Chorvatska“, m� ly jsme tenisáky a kelímky od jogurtu a cílem bylo p�ehodit 
balónek. Poutníci m� li putovat po kontinentech a plnit disciplíny. Konec byl 
v kostele povídáním o misiích a byl tam také �editel misijních d� l d� tí otec Ji� í 
Šlégr. Výt� �ek z akce podpo�í d� ti na Srí Lance.  

Kristýna Suchánková, 5. t� ída 
 

Ka�dý rok se po�ádá na r� zných místech v republice Misijní pou� . Byli jsme 
rozd� leni do všech sv� tadíl� . Naše paní u� itelka m� la na starost Afriku. Po mši 
svaté jsme p�išli do školy a p� ipravovali jsme se na program. Paní u� itelka nás 
pomalovala, dali jsme si kostýmy a rozd� lili stanovišt� . M� li jsme na starost: 

lov zv�� e, p�enášení africké nádoby na místo, 
výroba amulet� , africký tanec, skládání Afriky 
jako puzzle, stav� ní pyramidy a africké bubny. 
Dokonce p�išla natá� et i televize. Poté, co si 
n� kte�í vyrobili sukýnku z krepáku, mohli si 
zatan� it na africké rytmy, postavit pyramidu 
nebo slo�it sv� tadíl Afriky, ulovit divokou zv��  
nebo si zahrát na bubny. Nejv� tší legrace byla, 
kdy� si zatan� ila i dvouletá hol� i� ka nebo Otec 
Vlado i s paní �editelkou. Misijní pou�  se nám 
moc líbila a dlouho ni budeme vzpomínat.  

Klára Ma� urová, 4. t� ída 

                                                 G. Pitruzzellová, 6.t�. 

     O. Zahradní� ek, 1.t�. 
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O zá�itky ze školy v p� írod�  se s vámi pod� lí �áci druhé t� ídy: 
 

Na škole v p�írod�  se mi nejvíc líbily hry a nejmén�  úklid. P�ivezl jsem si 
spoustu zá�itk�  a diplom� . T� ším se, a� pojedu zase. 

      Libor Bat� k 
 

Na škole v p�írod�  se mi moc líbilo. Nejvíce hledání pokladu. Poklad jsme 
hledali a� v pátek, aby se rozhodlo, které dru�stvo vyhraje. Hledali jsme na 
h�išti, p�ed chatou i na strom� . Poklad byl ukrytý v tráv� . Našla ho Vl� ata 
a Lukost�elci. Potom bylo vyhlašování. Všichni jsme byli moc napnutí, kdo 
vyhraje. Já jsem byla v dru�stvu Lukost�elc� . Všichni z našeho dru�stva jsme 
byli š� astní, proto�e jsme se umístili na 1. míst� . U� nyní se t� ším do 4. t� ídy, 
kdy pojedeme op� t na školu v p�írod� . 

      Michaela Suchá 
 
Rád vzpomínám na velkou legraci a zábavu, kterou jsme tam pro�ili. Získal 

jsem do indiánského náhrdelníku 6 korál�  a 1 medv� dí zub. U� se t� ším, a� 
pojedu na školu v p�írod�  znovu i se svou mladší sestrou. 

      Vojt� ch Vi� ar 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

K. Ma� urová, 4.t�. 
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Nejvíc se mi líbilo, jak jsme kreslili na obrovskou krabici zví�e na lovení. 
Kreslili jsme medv� da, jako kdyby stál jenom na zadních. Ale kluk� m se to 
nelíbilo, tak jsme tedy namalovali medv� da z boku a moc se nám povedl. 

      Zdislava Dole� ková 
 
Nejvíc se mi líbilo, �e nám paní u� itelky p� ipravily tolik zábavných her 

a taky výlety. V pond� lí a v úterý nám pršelo, ale další dny jsme u� byli venku. 
Výšlap na Pardus byl t� �ký, ale dol�  to šlo skoro samo. Líbil se mi odpolední 
i ve� erní program, taky hra Kolíky a karneval s diskotékou. 

      Zuzana Císa� ová 
 
Hráli jsme hry s básni� kami, hledali � ísla do 20, kreslili jsme bizony. V lese 

jsme pozorovali mravence a kobylky, na h�išti hráli fotbal. Na karnevalu jsem 
byl za � erta. Moc se mi tam líbilo. 

      Radim Martínek 
 
M� j velký zá�itek byl karneval. Byl jsem za fotbalistu. P�i karnevalu jsme 

hráli r� zné hry, tancovali jsme. Nejvíc se mi líbila hra se sirkami. U� se t� ším 
na školu v p�írod�  ve 4. t�íd� . 

      Filip Vrzal 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

T. Císa�ová, 4.t�. 
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Celý týden jsme pro�ili jako Indiáni. Já jsem byl v kmenu Vl� at. M� li jsme 
olympiádu, stezku odvahy, karneval, pokladovou. Hráli jsme Kolíky, 
vybíjenou, fotbal, Limeriky a jiné hry. Ka�dé ráno byla rozcvi� ka. Hráli jsme si 
v lese, „lovili“ bizony. Nejvíc se mi líbilo malování totemu. Díky všem paním 
u� itelkám! 

      Benjamin Sk� i� ka 
 
Mn�  se nejvíc líbila hra Kolíky a Limeriky. To jsme museli v lese najít 

básni� ku, která byla schovaná a tu se nau� it zpam� ti. Pak jsme utíkali 
na cesti� ku, kde jsme museli tu básni� ku nau� it kamaráda z dru�stva a ten ji 
p�e�íkal paní u� itelce. Bylo to z kopce, tak to n� kte�í brali po zadku.  

      Marie Zav� elová 
 

Na škole v p�írod�  m� li krásné jezírko s rybi� kami. Les byl jako malovaný. 
Hráli jsme indiánské hry. Malovali jsme totem a navlékali korálky. Taky jsme 
hráli na netradi� ní hudební nástroje a bubnovali. Z karnevalu máme spoustu 
fotek. 

      Kamila Nováková 
 
Na školu v p�írod�  jsme jeli na Rusavu. Jsou tam krásné lesy. Byli jsme 

ubytovaní v p� kné ubytovn� . Dosp� lí pro nás p�ipravili r� zné sout� �e. Mn�  se 
nejvíc líbilo st� ílení z indiánských zbraní a hledání pokladu. V pokladu bylo 
obrovské mno�ství bonbon� . P�ed odjezdem dom�  jsme byli na vycházce 
na kopec, odkud byl krásný rozhled na Rusavu. 

       Jan Doubrava 
 

V pond� lí ráno vyjela 2. a 4. t� ída na Rusavu, na školu v p�írod� . Autobus 
nás vysadil p�ed chatou a vylo�il nám batohy. Paní vedoucí nás pou� ila 
o správném chování na chat� . Ubytovali jsme se a šli na sva� inu. Po sva� in�  
jsme si vyslechli Desatero správného indiána. Byli jsme rozd� leni na jednotlivé 
kmeny. Já jsem byla kmen � ejen�  s Emou, Radimem, Michalem a Filipem. Byl 
tam báje� ný program - olympiáda, hra kolíky, vybíjená a fotbal. Také jsme 
malovali totemy, vyráb� li amulety, indiánské náhrdelníky, � elenky a zví�ata, 
do kterých jsme se potom trefovali kuší a lukem. Ve � tvrtek jsme se moc t� šili 
na karneval. Byly tam letos opravdu krásné masky – indiánská rodina, p�íroda, 
� arod� jnice, dýn� , Pepek námo�ník, mafián, rudá r� �e, a další. Pok�ik � ejen�  
byl: „� ejenové jsou nejlepší, v�dycky všechno vy�eší.“ Na konci týdne jsme 
dostali odm� ny a diplomy. Já jsem dostala diplom za odvahu a nejlepší 
tane� nici. Byla to super škola v p�írod� . 

Pavlína Kordíková, 4. t� ída 
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��� �  PRAVIDLA SPOLE � ENSKÉHO CHOVÁNÍ ��� �  
 

Etiketa + net = netiketa 
Netiketa je pomyslná sbírka pravidel a zásad, která by se m� la dodr�ovat p�i 

komunikaci p�es internet. Slovo netiketa je odvozeno z anglického net (sí� ) 
a slova etiketa. 

V internetovém sv� t�  bychom m� li zachovávat všechna pravidla slušného 
chování, stejn�  jak v b� �ném �ivot � .  
 

Základní pravidla, která napomáhají z� stat slušným � lov� kem i u monitoru: 
1. P�emýšlejte, zda to co napíšete do po� íta� e, byste dokázali � íct � lov� ku 
p�ímo do o� í. 
2. Jste to, co píšete. Ostatní o Vás zpravidla nic neví – jak vypadáte, co d� láte, 
jaké máte vzd� lání a �ivotní zkušenosti. Ud� lají si o Vás obrázek na základ�  
Vašich text� . V� nujte jim proto v� tší pozornost. 
3. Internet je dostupný tak�ka na celém sv� t� . Co je dovolené na americkém 
chatu, je t�eba zcela nep�ípustné na arabském a podobn� . Politická, rasová, 
spole� enská i osobní témata by proto m� la být diskutována s maximálním 
taktem 

 

Slovník � astých zkratek u�ívaných v netiket� :  
BTW = by the way (mimochodem) 
EOD = end of the day (konec dne) 
FYI = for your information (pro tvou informaci) 
IMO = in my opinion (dle mého názoru) 
BCNU = be seeing you (uvidíme se) 
ASAP = as soon as possible (co nejd�íve) 
OIS = oh, I see (aha u� vím) 
TIA = thanks in advance (p�edem d� kuji) 
WAYTA = what are you talking about? (o � em to mluvíš) 
FW = forward (p�eposlání dalšímu adresátovi) 

 
Hezké prázdniny a dob�e vyu�ité volné 
chvíle s po� íta� em i bez n� j 

 
p�eje Ing.Eva Lauren� íková 

 
 
 
 M. Kordíková, 7.t�. 
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��� �  HRÁTKY S N� M� INOU ��� �  
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���
��
 
r Sonnenschirm  
        = slune� ník 
e Sonne = slunce 
e Sandburg = hrad z písku 
r Ball = mí�  
r Eimer = kbelík 
e Schaufel = lopatka 
e Muscheln = mušle 
r Wald = les 
r Rauch = dým 
s Feuer = ohe�  
e Bank = lavi� ka 
s Zelt = stan 
e Hecke = k�oví 
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��� �  VTIPY PRO DOBROU NÁLADU OD SEDMÁK �  ��� �  
Ze školy: 
Vypráví u� itel �ák� m: „Milé d� ti, v Africe na mnoha místech chybí škola. 
Víte tedy, na�  budeme dnes d� lat sbírku pen� z?“ 
D� ti: „Na cestu do Afriky.“ 
 
U� itelka se ptá Pepí� ka: „Pepí� ku, �ekni mi dv�  zájmena.“ 
Pepí� ek zmaten�  odpoví: „Kdo, já?“ 
„ Výborn�  Pepí� ku,“ pochválí ho u� itelka. 
 
A pro zm� nu n� co z restaurace: 
Host: „Pane vrchní, jak je staré to ku�e?“ 
Vrchní: „ Promi� te, ke ku�eti podáváme rý�i,  
brambory, nebo hranolky. 
Ale �ivotopis v �ádném p�ípad� .“ 
  
Servírka p�inese objednané jídlo. 
„A kde je ten �ízek?“ ptá se host. 
„Podívejte se pod ten citrónek, pane.“ 

��� �  „ DESATERO“ NA PRÁZDNINY ��� �  
�  Neskákej do vody, kterou 

neznáš. 
�  P�i bou�ce se neschovávej 

pod osamocený strom. 
�  V lese se chovej tiše. 
�  V chrán� ných oblastech 

necho�  mimo vyzna� enou 
trasu. 

�  Nelez na sloupy vysokého 
nap� tí. 

�  Nesbírej houby, které 
neznáš.  

�  Nep�ece� uj své síly. 
�  V p�írod�  nerozd� lávej 

ohe� . 
�  Netrhej a neni�  rostliny 

v p�írod� . 

�  Neopaluj se na p�ímém 
slunci. 

�  Dodr�uj pitný re�im, nos 
pokrývku hlavy. 

�  M� j se na pozoru p�i 
sportování. 

�  Nemluv s cizími lidmi. 
�  Nesedej si do auta k cizím 

lidem. 
�  Nehrej si se zápalkami. 
�  Nesahej v p�írod�  na 

zví�ata. 
�  Neházej odpadky na zem. 
�  Dbej na své zdraví. 
�  Dodr�uj toto desatero. 
�  Vra�  se po prázdninách 

zdravý! 
Klára Ma� urová, Anna Mi� olová, Tereza Císa� ová, 4. t� ída 

N. Benešová, 1.t�. 
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��� �  POD� KOVÁNÍ ��� �  
 

D� kuji všem svým herc� m z dramatického krou�ku za celoro� ní práci, 
nadšení, aktivitu a nápady a rodi�� m za trp� livost a podporu.  

     Mgr. Romana Bla�ková  
 
Blahop�ejeme našim „posledním“ výherc� m v tomto školním 

roce, kte�í se v celorepublikovém preventivním projektu „Sv� t 
o� ima d� tí“ v kategorii 2. stupn�  ZŠ v tématu „Moje okolí, kdo je 
m� j soused“ umístili se svými díly na 1. místech: 

 
·  Trojrozm� rná díla – stolní hra „Cizin� e neboj se“ 

Hana Kordíková, Aneta Páleníková, Michaela Rumanová – 6. t� . 
 

·  Audiovizuální díla – film „P�íb� h Maryny z nedaleké Ukrajiny“ 
Dominik Sk� i� ka a Marie Št� páníková – 8. t� . 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �  ��� �   
 

Církevní základní škola v Krom�� í�i – � erven 2012 
www.czs-km.cz   ��� �  ��� �  ��� �    info@czs-km.cz 

� íslo darovacího ú� tu: 1480739369/0800 

V. Vávrová, 8.t�. 


